
Protokół Nr XII.2011 
z sesji Rady Gminy Górzyca  

odbytej w dniu 30 września 2011 r.   
 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy p. Janina Bryl o godzinie 1100 otworzyła 
sesję i po powitaniu radnych oświadczyła, że zgodnie z listą obecności na sesji 
obecnych jest 13 radnych, co pozwala na  podejmowanie prawomocnych 
uchwał. Powitała radnych, zaproszonych gości, przedstawicieli jednostek 
organizacyjnych gminy oraz pracowników Urzędu Gminy /listy obecności 
stanowią załącznik do protokołu. 
Poinformowała, że uwagi na nieobecność Przewodniczącego Rady Gminy 
Krzysztofa Bańka, spowodowaną złym stanem zdrowia po wypadku 
komunikacyjnym, została upoważniona przez niego do pełnienia zastępstwa. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawiła wniosek Wójta Gminy o 
wprowadzenie zmiany w porządku obrad XII sesji, poprzez zastąpienie treści 
punktu 10 następującym wyrażeniem  o treści: „Informacja opisowa z przebiegu 
wykonania budżetu Gminy Górzyca za I półrocze 2011 r. oraz informacje o 
kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Górzyca za I 
półrocze 2011 r. „ 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie jawne 
proponowane wyżej zmiany. W wyniku głosowania jawnego radni jednogłośnie 
13 głosami „za” przyjęli proponowane zmiany do porządku obrad. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady zapytała, czy radni wnoszą inne propozycje do 
porządku obrad sesji.  
Radni nie zgłosili innych propozycji do porządku obrad sesji w związku z czym 
przedstawiła porządek obrad, który przedstawia się następująco: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 
3. Informacja Wójta Gminy z działalności Wójta w okresie 

międzysesyjnym. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy Górzyca               

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na 2012 rok.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/17/10 Rady Gminy 
Górzyca z dnia 17 grudnia 2010 r. w sprawie utworzenia wydzielonego 
rachunku dochodów i wydatków nimi finansowanych dla jednostek 
budżetowych.  

 



6. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia taryf na zbiorowe zaopatrzenie 
w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków obowiązujących na terenie 
Gminy Górzyca. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości na własność Gminy 
Górzyca. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy 
Górzyca na 2011 rok. Nr III/18/10 z dnia 17 grudnia 2010 r. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/19/10 w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Górzyca na lata 
2011-2022. 

10. Informacja opisowa z przebiegu wykonania budżetu Gminy Górzyca za I 
półrocze 2011 r. oraz informacje o kształtowaniu się Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Górzyca za I półrocze 2011 r. 

11. Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej za                    
I półrocze 2011 r.  

12. Informacja na temat realizacji inwestycji gminnych w roku 2011. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia wyboru ławników na kadencję 

lat 2012-2015. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Słubickiemu.  
15. Przyjęcie protokołu XI sesji Rady Gminy Górzyca. 
16. Interpelacje radnych Rady Gminy. 
17. Wolne wnioski i informacje. 
18. Zakończenie obrad XII sesji Rady Gminy. 
 

Realizacja porządku obrad: 
 

Ad. 1 i 2 
Zrealizowano na wstępie. 
 
Ad. 3 
Informacja Wójta Gminy z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
Informacje przedstawił Wójt Gminy Robert Stolarski /inf. stanowi załącznik 
do protokołu. 
 
Ad. 4 
Podjęcie uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy Górzyca                        
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na 2012 rok.  
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Pani Ewa Piechota   Główny 
specjalista ds. Ew. działalności gospodarczej, spraw społecznych i ochrony 

 



danych osobowych Urzędu Gminy w Górzycy. Poinformowała, że ustawa               
z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie 
(tekst jednolity Dz. U. z 2010r, Nr 234, poz. 1536) w  art. 5a ust. 1  nakłada na 
organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego obowiązek  uchwalenia, 
po konsultacjach, z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy, Programu Współpracy z organizacjami 
pozarządowymi oraz zrównanymi z nimi podmiotami. Program uwzględnia w 
sposób czytelny uregulowania w zakresie współpracy zarówno finansowej jak i 
pozafinansowej samorządu Gminy Górzyca z organizacjami pozarządowymi  i z 
pewnością przyczyni się do utrwalenia form dotychczasowej współpracy . 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że opinia komisji sfery 
socjalnej w dniu  26 września 2011 r.  była pozytywna i otworzyła dyskusję. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że z uwagi na brak  dyskusji 
poddaje pod głosowanie jawne projekt uchwały w sprawie Programu 
współpracy Gminy Górzyca  z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2012 rok. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że ww. uchwała Nr 
XII.58.2011 została podjęta 13 głosami „za” /uchwała stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
Ad. 5 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/17/10 Rady Gminy Górzyca 
z dnia 17 grudnia 2010 r. w sprawie utworzenia wydzielonego rachunku 
dochodów i wydatków nimi finansowanych dla jednostek budżetowych.  
 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/17/10 Rady Gminy Górzyca 
z dnia 17 grudnia 2010 r. w sprawie utworzenia wydzielonego rachunku 
dochodów i wydatków nimi finansowanych dla jednostek budżetowych  
przedstawiła i omówiła Gł. księgowa oświaty Joanna Maczulis. 
Poinformowała, że rachunek dochodów wydzielonych zgodnie z ustawą               
o finansach publicznych mogą prowadzić samorządowe jednostki budżetowe 
prowadzące działalność określoną w ustawie o systemie oświaty. W związku                          
z likwidacją Szkoły Podstawowej w Pamięcinie oraz Szkoły Podstawowej                
w Żabicach skreśla się placówki, które funkcjonowały do 31 sierpnia 2011 r. 
jako jednostki budżetowe. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że opinia komisji rozwoju 
gospodarczego i gospodarki komunalnej w dniu  26 września 2011 r.  była 
pozytywna i otworzyła dyskusję. 
 

 



Wiceprzewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że z uwagi na brak  dyskusji 
poddaje pod głosowanie jawne projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 
III/17/10 Rady Gminy Górzyca z dnia 17 grudnia 2010 r. w sprawie utworzenia 
wydzielonego rachunku dochodów i wydatków nimi finansowanych dla 
jednostek budżetowych. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że ww. uchwała Nr 
XII.59.2011 została podjęta 13 głosami „za” /uchwała stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
Ad. 6 
Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia taryf na zbiorowe zaopatrzenie w 
wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków obowiązujących na terenie Gminy 
Górzyca. 
 
Projekt uchwały przedstawi i omówi Insp. ds. rozliczeń odbiorców wody                   
i dostawców ścieków oraz spraw org. kadrowych  Wiesława Braszak.                   
W uzasadnieniu poinformowała, że na podstawie art. 24 ust. 9a ustawy z dnia                 
7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym 
odprowadzaniu ścieków (Dz.U. z 2006 r. Nr 123 poz. 858 z późn. zm.) Zakład 
Gospodarki Komunalnej w Górzycy złożył wniosek o przedłużenie czasu 
obowiązywania dotychczasowych taryf na terenie Gminy Górzyca dla 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na 
okres od dnia 1 stycznia 2012 r. do dnia 31 grudnia 2012 r. . Wniosek został 
sporządzony zgodnie z wymogami ustawy. Dodała, że ceny określone w 
taryfach skalkulowane są na podstawie niezbędnych przychodów dla 
prowadzenia działalności w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę                   
i zbiorowego odprowadzania ścieków.   
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że opinia komisji rozwoju 
gospodarczego i gospodarki komunalnej w dniu  26 września 2011 r.  była 
pozytywna i otworzyła dyskusję. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że z uwagi na brak  dyskusji 
poddaje pod głosowanie jawne projekt uchwały w sprawie przedłużenia taryf na 
zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków 
obowiązujących na terenie Gminy Górzyca. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że ww. uchwała Nr 
XII.60.2011 została podjęta 13 głosami „za” /uchwała stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
 

 



Ad. 7 
Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości na własność Gminy 
Górzyca. 
 
Projekt uchwały w sprawie nabycia nieruchomości na własność Gminy Górzyca 
przedstawiła i omówiła Kierownik Ref. Rozwoju gosp. i gosp. kom. 
Agnieszka Malecka. Poinformowała, że Agencja Nieruchomości Rolnych 
Oddz. Terenowy w Gorzowie Wlkp. działając na podstawie art. 24 ust. 5c 
ustawy z dnia 19 października 1991 r. o gospodarowaniu nieruchomościami 
rolnymi Skarbu Państwa (Dz.U. z 2007 r. Nr 231 poz. 1700 z późn. zm.) dnia    
30 sierpnia 2011 r. przedłożyła dla Gminy Górzyca propozycję nieodpłatnego 
nabycia nieruchomości stanowiących drogi. Zgodnie z ww. przepisami prawa 
nieruchomości wchodzące w skład Zasobu, zajęte pod drogi gminne, powiatowe 
i wojewódzkie oraz grunty przeznaczone na te cele w miejscowym planie 
zagospodarowania przestrzennego gminy, agencja może w drodze umowy 
nieodpłatnie przekazać na własność jednostce samorządu terytorialnego. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że opinia komisji rozwoju 
gospodarczego i gospodarki komunalnej w dniu  26 września 2011 r.  była 
pozytywna i otworzyła dyskusję. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że z uwagi na brak  dyskusji 
poddaje pod głosowanie jawne projekt uchwały w sprawie nabycia 
nieruchomości na własność Gminy Górzyca. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że ww. uchwała Nr 
XII.61.2011 została podjęta 13 głosami „za” /uchwała stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
Obrady sesji opuścił radny Ireneusz Grzesiak – obecnych na sesji jest 12 
radnych. 
 
Ad. 8 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Górzyca na 
2011 rok. Nr III/18/10 z dnia 17 grudnia 2010 r. 
 
Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Górzyca na 
2011 rok. Nr III/18/10 z dnia 17 grudnia 2010 r. przedstawiła i  omówiła 
Skarbnik Gminy Beata Gołębiowska i stwierdziła, że niniejsza uchwała 
zmienia budżet Gminy Górzyca na 2011r. poprzez zwiększenie planu dochodów 
o kwotę 298 724 zł. oraz zwiększenie planu wydatków o kwotę 298 724 zł. w 
wyniku: 
1) ponadplanowego wykonania dochodów budżetowych,  

 



2) otrzymanej dotacji z Agencji Nieruchomości Rolnej w Gorzowie Wlkp.                
w kwocie 176 000zł z przeznaczeniem na remont hydroforni w miejscowościach 
Ługi Górzyckie oraz Spudłów, 
3) otrzymanej dotacji z Urzędu Marszałkowskiego w kwocie 10 000zł                        
z przeznaczeniem na dofinansowanie zadań własnych w zakresie ochrony 
przeciwpożarowej, 
4) otrzymanych środków od Polsko-Niemieckiego Stowarzyszenia 
HUMANITAS  w Górzycy: 
- w kwocie 5 000zł, z przeznaczeniem na remont dachu w OSP w Czarnowie, 
- w kwoce 2 778zł, z przeznaczeniem na pomoc finansową dla Powiatu 
Słubickiego na działalność Warsztatu Terapii Zajęciowej w Żabicach.  
Ponadto ustala się maksymalną wysokość poręczenia udzielanego przez Wójta 
Gminy w roku budżetowym 2011 do kwot 174 000zł.,  w związku ze złożonym 
wnioskiem przez Parafię Rzymskokatolicką pw. Najświętszej Marii Panny                
w sprawie poręczenia kredytu   w wysokości 140 000zł, na zadanie pn. „Remont 
kościoła Parafialnego w Laskach Lubuskich”, na które to zadanie Parafia 
uzyskała dofinansowanie z budżetu Unii Europejskiej w ramach Programu 
Rozwoju Obszarów Wiejskich działanie Odnowa Wsi. Dodała, że poręczenie 
kredytu dotyczy okresu od 1 października  2011r. do  30 września 2012r. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że opinia komisji rozwoju 
gospodarczego i gospodarki komunalnej w dniu  26 września 2011 r.  była 
pozytywna i otworzył dyskusję. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że z uwagi na brak  dyskusji 
poddaje pod głosowanie jawne projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały 
Budżetowej Gminy Górzyca na 2011 rok. Nr III/18/10 z dnia 17 grudnia 2010 r. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że ww. uchwała Nr 
XII.62.2011 została podjęta 12 głosami „za” /uchwała stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
Ad. 9 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/19/10 w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Górzyca na lata 2011-
2022. 
 
Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/19/10 w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Górzyca na lata 2011-2022.  
przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Beata Gołębiowska. W uzasadnieniu 
poinformowała, że Parafia Rzymskokatolicka pw. Najświętszej Marii Panny               
w Laskach Lubuskich zwróciła się do Wójta Gminy Górzyca z wnioskiem                
o udzielenie poręczenia dla Parafii kredytu na zadanie pn. „Remont Kościoła 

 



Parafialnego w Laskach Lubuskich Gmina Górzyca”. Na powyższe zadanie 
Parafia uzyskała dofinansowanie w wysokości 80% tj. 143 708zł w ramach 
Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich działanie Odnowa Wsi. Środki te są 
przyznawane na podstawie refundacji w związku z czym Parafia musi zaciągnąć 
kredyt w celu wcześniejszej zapłaty za wykonane prace  i przedstawienie faktur 
do refundacji. Czas kredytowania planowany jest od 01.10.2011r. do 
30.09.2012r. Pozostały wkład Parafia ma zabezpieczony w postaci dotacji 
bezpośredniej, co umożliwia aktualną realizację przedsięwzięcia. Zgodnie z art. 
94 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009r.  o finansach publicznych jednostki 
samorządu terytorialnego mogą udzielać poręczeń i gwarancji z uwzględnieniem 
przepisów niniejszej ustawy, przy czym łącznie  kwota poręczeń i gwarancji 
określana jest   w uchwale budżetowej.  
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że opinia komisji rozwoju 
gospodarczego i gospodarki komunalnej w dniu  26 września 2011 r.  była 
pozytywna i otworzyła dyskusję. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że z uwagi na brak  dyskusji 
poddaje pod głosowanie jawne projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 
III/19/10 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Górzyca na lata 2011-2022. 
      
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że ww. uchwała Nr 
XII.63.2011 została podjęta 12 głosami „za” /uchwała stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
Na obrady sesji powrócił radny Ireneusz Grzesiak – obecnych na sesji jest 13 
radnych. 
 
Ad. 10 
Informacja opisowa z przebiegu wykonania budżetu Gminy Górzyca za I 
półrocze 2011 r. oraz informacje o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Górzyca za I półrocze 2011 r.  
 
Informację przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Beata Gołębiowska. 
Odczytała treść uchwały  Nr 546/2011 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Zielonej Górze  z dnia 29 września 2011 r. w sprawie 
wydania opinii o przedłożonej przez Wójta Gminy informacji o przebiegu 
wykonania budżetu za I półrocze 2011 r.  /uchwała stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że opinia komisji rozwoju 
gospodarczego i gospodarki komunalnej w dniu  26 września 2011 r.  była 
pozytywna i otworzyła dyskusję. 

 



Wiceprzewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że z uwagi na brak  dyskusji 
poddaje pod głosowanie jawne przyjęcie informacji  opisowej z przebiegu 
wykonania budżetu Gminy Górzyca za I półrocze 2011 r. oraz informacji o 
kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Górzyca za I 
półrocze 2011 r.  
      
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że ww. informacje zostały 
przyjęte 13 głosami „za” /informacje  stanowią  załącznik do protokołu. 
 
Ad. 11 
Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej za                               
I półrocze 2011 r.  
 
Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej za                               
I półrocze 2011 r.  w zastępstwie Kierownika ZGK  przedstawił i omówił 
Zdzisław Walczyński  Inspektor ds. komunalnych i mieszkaniowych. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że opinia komisji rozwoju 
gospodarczego i gospodarki komunalnej w dniu  26 września 2011 r.  była 
pozytywna i otworzył dyskusję. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że z uwagi na brak  dyskusji 
poddaje pod głosowanie jawne przyjęcie Sprawozdania z działalności Zakładu 
Gospodarki Komunalnej za   I półrocze 2011 r.  
      
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy stwierdził, że ww. sprawozdanie zostało 
przyjęte 13 głosami „za” /sprawozdanie  stanowi  załącznik do protokołu. 
 
Ad. 12 
Informacja na temat realizacji inwestycji gminnych w roku 2011. 
 
Informację na temat realizacji inwestycji gminnych w roku 2011  przedstawił     
i omówił Asystent Wójta ds. planowania, inwestycji gospodarki 
przestrzennej  i dróg Sławomir Czapłon.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że opinia komisji rozwoju 
gospodarczego i gospodarki komunalnej w dniu  26 września 2011 r.  była 
pozytywna i otworzyła dyskusję. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że z uwagi na brak  dyskusji 
poddaje pod głosowanie jawne przyjęcie Sprawozdania z działalności Zakładu 
Gospodarki Komunalnej za   I półrocze 2011 r.  
      

 



Wiceprzewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że ww. sprawozdanie zostało 
przyjęte 13 głosami „za” /sprawozdanie  stanowi  załącznik do protokołu. 
 
Ad. 13 
Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wyboru ławników na kadencję lat 
2012-2015. 
 
- Przewodniczący zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników Ryszard 
Dębiński odczytał opinię o zgłoszonych kandydatach na ławników, stwierdzając 
że zgłoszenia  wpłynęły w terminie i  spełniają wymagania formalne / opinia 
stanowi załącznik do protokołu. 
 
- Wiceprzewodnicząca Rady zaproponowała, aby radni wybrali spośród siebie 
skład komisji skrutacyjnej, która przeprowadzi  w  głosowaniu tajnym wybór 
ławników i poprosiła o zgłaszanie kandydatur. 
Do komisji skrutacyjnej zgłoszeni zostali radni: 
Anna Wasilewska; 
Krzysztof Krupa; 
Dariusz Chwiałkowski. 
Wszyscy zgłoszeni wyrazili zgodę na pracę w komisji i wskazali 
przewodniczącego komisji w osobie radnej Anny Wasilewskiej. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady poddała pod głosowanie jawne radnych wybór 
komisji skrutacyjnej. Radni wynikiem głosowania 12 głosów „za” przy 1 głosie 
„przeciwnym” zaakceptowali skład komisji skrutacyjnej, która przeprowadzi 
wybory ławników. 
 
- Wiceprzewodnicząca Rady ogłosiła 5 minutową przerwę w obradach, celem 
przygotowania przez Komisję Skrutacyjną kart do głosowania.  
 
Po przerwie: Przed głosowaniem Przewodnicząca komisji skrutacyjnej 
przedstawiła sposób głosowania tajnego i podała liczbę minimalną, dodała, że 
głosowanie odbywa się na 5 kartach do głosowania oddzielnie dla każdego 
kandydata.   
 
Po przeprowadzonym głosowaniu Wiceprzewodnicząca Rady ogłosiła przerwę 
od godz. 1215 do godz. 1230 celem ustalenia wyników głosowania. 
 
Wznowieni obrad sesji. Obecnych jest 13 radnych. 
 
Po głosowaniu Przewodnicząca komisji skrutacyjnej Anna Wasilewska 
odczytała treść protokołu z  przeprowadzonych wyborów ławników / protokół 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 



 
Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wyboru ławników na kadencję lat 
2012-2015 przedstawiła i omówiła Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Janina 
Bryl. W uzasadnieniu poinformowała, że zgodnie z art. 160 § 1 i § 2 ustawy                
z dnia 27 lipca 2001 r.  Prawo o ustroju sądów powszechnych (Dz.U.Nr 98, poz. 
1070 ze zm.) stanowi, że ławników do sądów okręgowych oraz do sądów 
rejonowych wybierają rady gmin, których obszar jest objęty właściwością tych 
sądów w głosowaniu tajnym. Wybory przygotowują gminy jako zadanie zlecone 
z zakresu administracji rządowej. Pismem z dnia 23 maja 2011 r. Prezes Sądu 
Okręgowego w Gorzowie Wlkp. podał do wiadomości liczbę ławników 
wybieranych przez Radę Gminy  Górzyca, która wynosi: do Sądu Rejonowego 
w Słubicach 6 osób, w tym  2 osoby z zakresu prawa pracy. Kandydatów na 
ławników zgłaszają radom gmin prezesi sądów, stowarzyszenia, organizacje 
związkowe, organizacje pracodawców oraz inne organizacje zarejestrowane na 
podstawie przepisów prawa, z wyłączeniem partii politycznych, oraz co 
najmniej 50 obywateli mających czynne prawo wyborcze, zamieszkujących 
stale na danym terenie,  w terminie do 30 czerwca ostatniego roku kadencji, 
wybory ławników przygotowują gminy jako zadanie zlecone z zakresu 
administracji rządowej. Przed przystąpieniem do wyborów rada gminy powołuje 
zespół, który przedstawia na sesji rady gminy swoją opinię o zgłoszonych 
kandydatach,  w szczególności w zakresie spełnienia przez nich wymogów 
określonych w ustawie. Wybór ławników na kadencję lat 2012-2015 musi 
nastąpić w terminie do końca miesiąca października. Wybory ławników 
odbywają się najpóźniej w październiku roku kalendarzowego, w którym 
upływa kadencja dotychczasowych ławników w głosowaniu tajnym. W terminie 
do 30 czerwca 2011 r. tylko Polsko-Niemieckie Stowarzyszenie HUMANITAS 
zgłosiło pięciu kandydatów na ławników sądowych w osobach: 

1) Maria Hołubowicz, zam. Żabice; 
2) Monika Karasińska, zam. Pamięcin; 
3) Wiktor Józef Palichleb, zam. Górzyca; 
4) Zdzisław Walczyński, zam. Górzyca; 
5) Urszula Bożena Zakowicz, zam. Pamięcin. 

Z ww. osób nie zgłoszono żadnego kandydata do orzekania z zakresu prawa 
pracy. Innych zgłoszeń nie wniesiono. Zgodnie z art. 163 § 2 ustawy Prawo           
o ustroju sądów powszechnych Rada Gminy uchwałą Nr XI.57.2011 z dnia 12 
lipca 2011 r. powołała Zespół ds. zaopiniowania kandydatów na ławników, 
który przedstawił przed głosowaniem pozytywną opinię o zgłoszonych 
kandydatach i stwierdził, że kandydaci spełniają wymogi określone w ustawie 
Prawo o ustroju sądów powszechnych. Ponadto zgodnie z art. 162§ 9 ustawy, 
Komendant Wojewódzki Policji przedstawił również Radzie Gminy pisemną 
pozytywną informację   o kandydatach na ławników. Listę wybranych ławników 
wraz z dokumentami, o których mowa w art. 162 § 2-4 ustawy Prawo o ustroju 

 



sądów powszechnych, Rada Gminy przesyła Prezesowi właściwego sądu 
najpóźniej do końca października. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że opinia komisji sfery 
socjalnej w dniu  26 września 2011 r.  była pozytywna i otworzyła dyskusję. 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że z uwagi na brak  dyskusji 
poddaje pod głosowanie jawne projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wyboru 
ławników na kadencję lat 2012-2015. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że ww. uchwała Nr 
XII.64.2011 została podjęta 13 głosami „za” /uchwała stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
Ad. 14 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Słubickiemu.  
 
Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Słubickiemu przedstawiła Skarbnik Gminy Beata Gołębiowska                        
i poinformowała, że Starosta Powiatu Słubickiego pismem z dnia 29 czerwca 
2011r. zwrócił się z wnioskiem do Przewodniczącego Rady Gminy Górzyca o 
podjęcie stosownej uchwały przez Radę Gminy Górzyca w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej na rzecz Powiatu Słubickiego w wysokości 2 778zł, z 
przeznaczeniem na pokrycie wydatków związanych z działalnością Warsztatu 
Terapii Zajęciowej    w Żabicach.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że opinia komisji rozwoju 
gospodarczego i gospodarki komunalnej w dniu  26 września 2011 r.  była 
pozytywna i otworzył dyskusję. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że z uwagi na brak  dyskusji 
poddaje pod głosowanie jawne projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 
III/19/10 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Górzyca na lata 2011-2022. 
      
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że ww. uchwała Nr 
XII.65.2011 została podjęta 13 głosami „za” /uchwała stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
Ad. 15 
Przyjęcie protokołu XI sesji Rady Gminy Górzyca. 
Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się z zapytaniem czy radni zgłaszają 
uwagi do protokołu z obrad XI sesji Rady Gminy. 

 



Radni nie zgłosili uwag do protokołu i w wyniku głosowania jawnego protokół 
Nr XI.2011 został przyjęty 12 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 
 
Ad.16 
Interpelacje radnych Rady Gminy. 
Radni nie zgłosili interpelacji. 
 
Ad. 17 
Wolne wnioski i informacje. 

1. Wiceprzewodnicząca Rady Gminy  poinformowała radnych, że                     
w związku z rozpoczęciem  prac w zakresie opracowania projektu 
budżetu Gminy Górzyca na 2012 r. wnioski z propozycjami należy 
składać w formie pisemnej w terminie do dnia 15 października 2011 r. 

2. Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że radni z 
miejscowości Czarnów złożyli wniosek o ujęcie w budżecie Gminy 
Górzyca na rok 2012 następujących zadań: wykonanie chodnika do 
kościoła w Czarnowie oraz wykonanie na cmentarzu komunalnym          
w Czarnowie przeniesienia zadaszenia, poprawienia stanu chodników         
i oczyszczenie starej części cmentarza. Ponadto zatrudnienie instruktora 
muzyki do tworzącego się zespołu kobiet/ kopia stanowi załącznik do 
protokołu.  

3. Wiceprzewodnicząca Rady Gminy złożyła następujące wnioski: 
- przeprowadzenie przeglądu hydrantów w Żabicach; 
- poprawienie posadowienia słupa linii energetycznej w Żabicach osiedle ul. 
Boh. Radzieckich (Boniny) 
oraz zainstalowanie dodatkowo jednego punktu oświetlenia ulicznego na ulicy 
Cmentarnej; 
- wykoszenie trawników i uporządkowanie terenu na osiedlu ul. Boh. 
Radzieckich (Boniny). 
Wójt odpowiedział, że wszystkie hydranty w miejscowości Żabice są po 
przeglądach Straży Pożarnej sprawne, pozostałe wnioski zgłoszone przez 
Wiceprzewodniczącą będą w miarę możliwości zrealizowane. 
 
Ad. 18 
Zakończenie obrad XII sesji Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady  - z uwagi na wyczerpanie porządku obrad oraz brak 
dalszej dyskusji zamykam obrady sesji / godz. 1410. 
 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy 
         (-) Janina Bryl 

Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała Grażyna Markowska. 

 


